
معاون عمرانی استاندار کرمان:
دام های اطراف مجتمع مس 

خاتون آباد جمع آوری می شود
عمرانی  معاون  جامعه:  گروه 
کارگروه  در  کرمان  استاندار 
سرچشمه  مس  آلایندگی  استانی 
و  نظارت  »با  گفت:  خاتون آباد،  و 
و  دادگستری  نماینده  مدیریت 
 15 شعاع  تا  شهربابک،  فرمانداری 
کیلومتر اطراف کارخانه خاتون آباد، 
قیمت  براساس  دام ها  تمام 
خواهند  و جمع آوری  خریداری  مجتمع  از سوی  کارشناسی 
این  کرمان،  استانداری  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به  شد«. 
کارگروه 20 آذر ماه به ریاست معاون هماهنگی امور عمرانی 
استاندار کرمان و با حضور معاون دادگستری، مدیرکل مدیریت 
بحران، فرماندار شهربابک، مدیران کل محیط زیست، منابع 
مس  کارخانه  مدیران  و  دامپزشکی  عشایری،  امور  طبیعی، 
سرچشمه و خاتون آباد برگزار شد. در این نشست گزارشی از 
میزان آلودگی هوایی، زمین و دام در اطراف کارخانه توسط 

مدیر کل محیط زیست، دامپزشکی و منابع طبیعی ارائه شد.
سیدمصطفی آیت اللهی موسوی اظهار کرد: »مطالعات آب، 
خاک و گیاه اطراف کارخانه خاتون آباد برای تعیین محدوده ی 

آلودگی تا دو ماه آینده باید تکمیل شود«. 

با تایید مسئولان امنیتی قطعی شد:

مسدودسازی شبانۀ 
مسیر آرامستان جدید 

جاده ی  در  مرگبار  سانحه ی  وقوع  پی  در  جامعه:  گروه 
آرامستان جدید شهر کرمان که به تازگی رخ داده است، شورای 
ترافیک استان شنبه ی گذشته مصوب کرد که این معبر در 
ساعات شب مسدود شود. بنا به گفته ی انجم شعاع عضو شورای 
ترافیک اما اجرای این مصوبه، نیاز به تایید و همراهی شورای 
چند  کرمان  استاندار  عمرانی  معاون  موسوی  داشت.  تامین 
روز قبل اعلام کرد که مسئولان امنیتی این موضوع را تایید 
کرده اند و از این پس، شب ها جاده  بسته خواهد بود. همچنین، 
احداث لاین دوم و ایمن سازی مسیر فعلی آرامستان نیز در 
به گزارش روابط عمومی  هفته ی پیش رو، آغاز خواهد شد.  
استانداری کرمان، پنجشنبه 1۸ آذرماه، نشستی به منظور رفع 
مشکلات زیرساختی و تامین امنیت آرامستان بهشت کریمان، 

با ریاست دکتر موسوی و جمعی ازمدیران استان برگزار شد.
در  رخ داده  حادثه ی  به  اشاره  با  موسوی  جلسه،  این  در 
را  دوم  لاین  احداث  و  مسیر  ایمن سازی  آرامستان،  جاده ی 
اولویت جدی دانست و با اشاره به تایید مدیران امنیتی استان، 
از مسدودسازی شبانه ی جاده خبر داد. وی گفت: »همچنین، 
با اعلام آمادگی جهاد نصر مقرر شد با عقد تفاهم نامه، احداث 
لاین دوم به همراه ایمن سازی مسیر فعلی ازهفته ی آینده آغاز 

شده و استانداری 10میلیارد تومان از هزینه را تامین کند«.
مجوز  به  سبز  فضای  آبیاری  درباره ی  استاندار  معاون 
زمان  »تا  افزود:  و  کرد  اشاره  آرامستان  چاه های  جابه جایی 
تامین منبع آب پایدار، آب و فاضلاب تعهد کرد به جز در زمان 

پیک مصرف آب را از طریق تانکر تامین کند«.
برق  مشارکت  جلسه،  دیگرتصمیمات  »از  داد:  ادامه  وی 
شمال با شهرداری در احداث پست و اجرای خط 20 کیلو ولت 
است«. برپایه ی این خبر، فرمانداری نظارت بر اجرای تعهدات 
و تامین بودجه در شورای برنامه ریزی سال آینده را برعهده 
گرفت و نیروی انتظامی و پلیس راهور نیز نسبت به گشت زنی 

در مسیر و تامین امنیت متعهد شدند. 

معاون استاندار کرمان:
برخی شهرداران منتخب شوراها 

صلاحیت لازم را ندارند
گروه جامعه: معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان 
با بیان اینکه ۶1 شهردار از ۸۴ شهر استان تاکنون منصوب 
شده اند، گفت: »برخی شهرداران منتخب توسط شوراها از نظر 

قوانین و آیین نامه ها دارای صلاحیت لازم نیستند«.
آیت اللهی موسوی  سیدمصطفی  کرمان،  ایرنا  گزارش  به 
1۷ آذرماه در نشست شوراهای اسلامی استان کرمان افزود: 
»شهردار منتخب را به علت نداشتن سابقه ی کار می توان به 
شهرهای زیر 10 هزار نفر اعزام کرد اما اگر مدرک تحصیلی 
اعلام شده را نداشته باشد به هیچ شکل نمی تواند مشغول به 
کار شود«. به گفته ی وی بیش از 11 هزار آبادی و روستا و 
دو هزار و ۴۷1 دهیاری در استان کرمان وجود دارد که دو 
معاون  گزینش هستند.  مرحله ی  در  آن  دهیار  و ۳00  هزار 
امور عمرانی استاندار کرمان ادامه داد: »استان کرمان سه هزار 
و 152 روستای فاقد شورا و دهیاری دارد«. وی اظهار کرد: 
و  می شود  تشکیل  عضو   2۳ از  استان  در  اسلامی  »شورای 

حضور 1۶ عضو به آن رسمیت می بخشد«.
معاون امور عمرانی استاندار کرمان گفت: »استان کرمان 
سه میلیون و 1۶0 هزار نفر جمعیت دارد که ۴1 درصد آن 

جمعیت روستایی و مابقی شهری است«.
به گزارش ایرنا، در این نشست منصور عزیزآبادی به عنوان 
رئیس، یعقوب الله بخشی نایب رئیس، ثریا نیک نفس و مرتضی 
دهقانیان منشی، محمد مداومی سخنگو و عباس ابراهیمی به 
عنوان عضو هیات حل اختلاف شورای اسلامی استان کرمان 
انتخاب شدند. همچنین خداداد خارایی، علیرضا عباس زاده و 
غلامرضا پوربلوچ به عنوان نمایندگان استان در شورای عالی 

استان ها انتخاب شدند. 

 

در جاده های استان کرمان؛
خودروی حامل اتباع غیرمجاز 

افغانستان حادثه آفرید
غیرمجاز  اتباع  حامل  خودروی  واژگونی  جامعه:  گروه 
افغانستان در محور فهرج به زاهدان ۹ مصدوم و 2 کشته برجا 

گذاشت.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان کرمان، محمد امیرخانی، 
معاون امدادونجات جمعیت هلال احمر استان کرمان با اشاره 
افغانستانی در محور فهرج  اتباع  به واژگونی پژو ۴05 حامل 
- زاهدان گفت: »در این حادثه ۹ نفر مصدوم شدند و 2 نفر 

فوت کردند«.
وی با اشاره به این که حادثه ی مذکور در ساعت 50 دقیقه ی 
بامداد سه شنبه 2۳ آذرماه 1۴00 رخ داده است، افزود: »در 
این عملیات امدادگران پایگاه امدادونجات شهرستان فهرج دو 

مصدوم را رهاسازی و چهار مصدوم را امدادرسانی کردند«.
امیرخانی بیان کرد: »عملیات امدادونجات این حادثه در 

ساعت 2:۴0 بامداد امروز به پایان رسیده است«. 

خبر
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ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی:
هزاران اثر تاریخی در حال نابودی است

رئیس کل دادگستری کرمان مطرح کرد
حل مشکلات واحدهای تولیدی را 

دنبال می کنیم 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان:
نباید به رنگ آبی کرونا دل خوش کنیم

بر اساس طرح رتبه بندی معلمان؛
هیچ معلمی کمتر از ۸ میلیون تومان

 دریافتی نخواهد داشت

زینی وند، استاندار:

اولویتم برای تامین آب شهر کرمان 
پروژۀ خلیج فارس است

میراث فرهنگی،  وزیر  جامعه:  گروه 
»هیچ  گفت:  صنایع دستی  و  گردشگری 
خط قرمزی برای سرمایه گذاران حقوقی و 
حقیقی، داخلی و خارجی در زمینه مرمت 

ابنیه تاریخی نداریم«.
به گزارش ایرنا سراسری، سید عزت الله 
سه  اینکه  بیان  با  آذرماه،   2۳ ضرغامی 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  حوزه 
هستند،  مرتبط  یکدیگر  با  صنایع دستی 
حوزه  مغفول  ظرفیت های  به  اشاره  با 
با وجودی  »ایران  اظهار کرد:  گردشگری 
که پنج هزار کیلومتر ساحل در شمال و 
اما  دارد،  و جزایر متعددی  جنوب کشور 
کارنامه کشور در گردشگری دریایی صفر 
است در این حوزه فعالیت هایی آغاز شده 
اسکله ها  مشکلات  حل  درصدد  و  است 
همچنین خریداری و تجهیز شناورها برای 

رونق گردشگری دریایی هستیم«.
وی افزود: »میراث فرهنگی به جز این 

که در کنار ورود گردشگر، جنبه های مهم 
جایگاه  باشد،  داشته  تواند  می  اقتصادی 
هویتی برای کشور دارد؛ اما در این روزها 
خوب  اصلا  کشور  تمدنی  مواریث  حال 
نیست. ایران هزار اثر تاریخی دارد که به 
دلایل مختلف مرمت و نگهداری نشده و 

در حال نابودی است«.
اقناع  و  لازم  اعتبارات  اختصاص  وی 
را  خصوصی  بخش  و  عمومی  نهادهای 
برای حفظ این مواریث فرهنگی از وظایف 
داد:  ادامه  و  کرد  ذکر  وزارت خانه  این 
»مشکلات قانونی برای جذب سرمایه گذار 
خارجی در این بخش در حال رفع شدن 
به  دولت  اینکه  به  اشاره  با  وی  است«. 
خصوص رئیس جمهور در بحث بودجه ی 
وزارت خانه  این  به  ویژه ای  نگاه  امسال 
»رئیس جمهور  گفت:  است،  داشته 
اختصاص  در خصوص  ما  به  خوبی  وقت 

اعتبارات بودجه داد«. 

دادگستری  کل  رئیس  جامعه:  گروه 
استانی  ستاد  نشست  در  کرمان  استان 
اجرای کلی سیاست های اقتصاد مقاومتی 
در ابعاد حقوقی و قضایی کرمان که برای 
و  تولیدی  واحد  چهار  مشکلات  بررسی 
روند  تسهیل  برای  لازم  تصمیمات  اخذ 
گفت:  بود،  شده  تشکیل  آن ها  تولید 
»اقدامات قوه قضائیه در مسیر حمایت از 
انجام می شود  به نحوی  اقتصاد مقاومتی 

که جنبه ی تولیدی واحدها حفظ شود«.
کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
موحد  یدالله  کرمان،  استان  دادگستری 
شکلی  به  شرایط  »متاسفانه  داد:  ادامه 
مسیر  در   متعددی  مشکلات  که  است 
از این رو  سرمایه گذاری ایجاد می شود و 
باید نسبت به اصلاح فرایندها اقدام شود«. 
وی خاطرنشان کرد: »برخی از مشکلات 
شرایط  از  ناشی  تولیدی  واحدهای 
دستگاه  و  است  جامعه  موجود  اقتصادی 
قضایی تلاش می کند که از مسیر قانونی 
به  نسبت  اختیارات خود  از  استفاده  با  و 
حل مشکلات موجود اقدام کند«. رئیس 
کل دادگستری استان کرمان افزود: »ستاد 
اقتصاد  کلی  سیاست های  اجرای  استانی 
مقاومتی در ابعاد حقوقی و قضایی، تلاش 
سازمان های  بانک ها،  همکاری  با  می کند 
و  ساده ترین  نظارتی،  نهادهای  و  اجرایی 
اقتصاد  از  برای حمایت  را  راه  آسان ترین 

مقاومتی پیش بینی و اجرا کنند«.

نشست  در  گزارش،  این  اساس  بر 
سیاست های  کلی  اجرای  استانی  ستاد 
حقوقی  ابعاد  در  مقاومتی  اقتصاد 
مشکلات  کرمان،  استان  قضایی  و 
قرار  بررسی  مورد  تولیدی  واحد   چهار 
گرفت. در این نشست مقرر شد که برای 
ضبط  ترمینال  واحد  یک  مسائل  حل 
سرمایه گذار  به  ماهه  مهلت شش  پسته، 
وثیقه،  ملک  فروش  با  که  شود  داده 
نسبت به تسویه ی بدهی بانکی خود اقدام 
در صورت  است  نیز موظف  بانک   و  کند 
جریمه ی  سرمایه گذار،  نقدی  تسویه ی 
در  ببخشد.  را  تسهیلات  درصدی  شش 
این نشست همچنین مشکلات بزرگترین 
مجتمع صنایع غذایی کشور مورد بررسی 
قرار گرفت و مقرر شد یک سال زمان داده 
شود که این واحد به روند تولید بازگشته 
و مشکلات بانکی آن ها نیز برطرف شود. 
در این جلسه همچنین مقرر شد نسبت 
به یک پروژه ی سرمایه گذاری کشاورزی، 
سازمان بازرسی پیگیری های لازم را انجام 
داده و گزارش مربوطه را به ستاد اقتصاد 

مقاومتی استان ارائه کند.
بررسی مشکلات واحد بزرگ تولیدی 
صورت  به  نیز  گستر  قطعه  صنعتی  و 
ویژه مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد 
را  مربوطه  موضوعات  کرمان  دادستان 
پیگیری  مطلوب  نتیجه ی  به  رسیدن   تا 

کند. 

دانشگاه  رئیس  جامعه:  گروه 
بیان  با  شنبه  روز  کرمان  علوم پزشکی 
اینکه از هشت شهرستان نارنجی در کل 
کرمان  استان  در  شهرستان  سه  کشور، 
حاضر  حال  »در  گفت:  است،  شده  واقع 
استان  بیمارستان های  در  نفر   ۴۹0
بستری هستند که ابتلای 1۷0 نفر آن ها 
به  بقیه مشکوک  و  بوده  قطعی  کرونا  به 
کرمان،  ایسنا  گزارش  به  هستند«.  کرونا 
حمیدرضا رشیدی نژاد شنبه 20 آذرماه در 
جلسه ستاد کرونای استان کرمان تاکید 
باید  بهداشتی  پروتکل های  کرد: »رعایت 
است  ممکن  و  شود  گرفته  جدی  بسیار 
همکاران ما با حساسیت بیش تری بیماران 
از  بیش  را  بیمار  و  می کنند  بستری  را 
به  اشاره  با  حد لازم بستری کنند«. وی 
سپهبد  شهادت  سالگرد  ایام  به  نزدیکی 
بزرگذاشت  باید  »امسال  افزود:  سلیمانی 
سالگرد حاج قاسم سلیمانی بهتر از سال 
گذشته برگزار شود لذا با حساسیت زیاد 

بهداشتی  شیوه نامه های  رعایت  نحوه  بر 
تا وضعیت کرونایی  باشید  نظارت داشته 
عدم  از  انتقاد  با  وی  شود«.  بهتر  شهرها 
گفت:  بهداشتی  شیوه نامه های  رعایت 
»انتظار داریم که هم مردم و هم مسئولین 
از عادی انگاری پرهیز کنند«. رشیدی نژاد 
رنگ  بودن  آبی  »به  کرد:  تصریح 
باید  شهرستان ها دلمان را خوش نکنیم. 
وضعیت فعلی را حفظ کرده و در راستای 
ارتقای بیش تر شرایط گام برداریم«. وی 
رنگ  اینکه سیرجان مدت هاست  بیان  با 
کرد:  اظهار  است،  ندیده  خود  به  زرد 
استان  در  نفر  هزار   50 حدود  »تاکنون 
 ۸0 حدود  و  زده اند  را  واکسن  سوم  دوز 
درصد جمعیت هدف دوز اول و حدود ۶۷ 
واکسن  دوم  نوبت  هدف  جمعیت  درصد 
برنظارت  وی  کرده اند«.  تزریق  را  خود 
بر کلاس های آموزشی)مدارس و  بیش تر 
دانشگاه ها( تاکید کرد و افزود: »برگزاری 

نمایشگاه های عمومی ممنوع است«. 

گروه جامعه:  رئیس کمیسیون آموزش، 
تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی 
گفت: »بر اساس طرح رتبه بندی که اجرای 
بود،  خواهد  از ۳1 شهریورماه 1۴00  آن 
پایین ترین و حداقل دریافتی معلمان، مبلغ 
۸ میلیون و 20 هزار تومان خواهد بود«. 
به گفته ی منادی سفیدان، حقوق یک معلم 
که با رتبه ی پنج درحال حاضر 10 میلیون 
است، با اجرای طرح رتبه بندی جدید، به 
خواهد  افزایش  تومان  میلیون   15 حدود 
علیرضا  سراسری،  ایرنا  گزارش  به  یافت. 
اساس  بر  »معلمان  افزود:  منادی سفیدان 
طرح رتبه بندی ۸0 درصد مربی پایه یک 
دانشگاه تهران را دریافتی خواهند داشت«. 
وی با تاکید بر این که هدف از اجرای طرح 
رتبه بندی افزایش کیفیت و منزلت معلمان 
رتبه بندی  طرح  اساس  »بر  گفت:  است، 
هیچ معلمی از این پس کمتر از ۸ میلیون 
و 20 هزار تومان دریافتی نخواهد داشت. 
افزایش حقوق معلمان علاوه بر این حقوق 
رتبه بندی  در  آن ها  جایگاه  اساس  بر 
بود«.  خواهد  پنجم  رتبه ی  تا  معلمان 
منادی با بیان این که پیش از این کارمندان 
حوزه ی ستادی و اجرایی آموزش و پرورش 
در طرح رتبه بندی جایی نداشتند، اظهار 
پرورش  و  آموزش  در  که  »افرادی  کرد: 
معلم هستند و کار اداری انجام می دهند 

اما حکم آن ها معلمی است نیز شامل طرح 
در  که  طوری  به  شد.  خواهند  رتبه بندی 
از  رتبه بندی  طرح  مشمولان  حاضر  حال 
افزایش  نفر  هزار   ۷۶0 به  نفر  هزار   50۳

یافته است«.
آذرشهر  و  اسکو  تبریز،  مردم  نماینده 
در مجلس شورای اسلامی با بیان این که 
و  حقوق  افزایش  از  سال  هر  معلمان 
مزایای فصل دهم قانون خدمات کشوری 
و فوق العاده ویژه بهره مند می شوند، افزود: 
»بر اساس طرح رتبه بندی جدید، معلمان 
این  نیز در  بر اساس رتبه و جایگاه خود 

طرح افزایش حقوق خواهند داشت«.
رتبه بندی  طرح  »در  شد:  یادآور  وی 
معلمان هر ۶ سال یکبار طبق ارزیابی های 
خواهند  بالاتر  رتبه ی  حائز  شده  انجام 
شد«. رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات 
با بیان  و فناوری مجلس شورای اسلامی 
درحال  پنج  رتبه ی  با  معلم  یک  این که 
حاضر 10 میلیون دریافتی دارد، افزود: »با 
اجرای طرح رتبه بندی جدید، حقوق این 
افراد به حدود 15 میلیون تومان افزایش 

خواهد یافت«.
گفتنی است در روزهای اخیر، معلمان 
کشور در برخی شهرهای ایران، از جمله در 
این  اجرایی شدن  برای مطالبه ی  کرمان، 

طرح تجمع هایی برگزار کرده اند.

آب  شرکت  مدیرعامل  اقتصاد:  گروه 
»هم اکنون  گفت:  کرمان  استان  منطقه ای 
برای شهر کرمان حداقل به میزان ۹۹۹ لیتر 
در ثانیه کمبود آب شرب وجود دارد و این 
شرایط با افزایش جمعیت از یک طرف و از 
بین رفتن کمیت و کیفیت منابع فعلی تأمین 
دشوارتر  سال  به  سال  دیگر،  سوی  از  آب 
می شود؛ به گونه ای که تا دو سال آینده این 
کمبود به 1500 لیتر در ثانیه و تا کمتر از 
ده سال آینده به حدود سه هزار لیتر در ثانیه 
مراتب شدیدتر  به  بحرانی  که  رسید  خواهد 
همراه با تبعات اجتماعی فراوان گریبان مرکز 

استان و بلکه کشور را خواهد گرفت«.
رشیدی  علی  نیرو،  وزارت  گزارش  به  
»شهر  داد:  توضیح  این باره  در  آذرماه   22
فلات  گستره  در  شدن  واقع  به دلیل  کرمان 
آب  و کم  از شهرهای خشک  ایران  مرکزی 
جوی  نزولات  کم  ریزش  می آید.  شمار  به 
در 15 سال گذشته از یک طرف و برداشت 
از سوی  از سفره های آب زیرزمینی  بی رویه 
این  کیفی  و  کمی  افت شدید  موجب  دیگر 
منابع شده و این موضوع باعث شده است که 
شرکت آب منطقه ای کرمان به عنوان متولی 
آب استان برای تحقق هدف اصلی خود یعنی 
که  شهروندان  بهداشتی  و  شرب  آب  تأمین 
با  است  نیز  نظام  و  دولت  اصلی  اهداف  از 

مشکلات عدیده ای روبرو شود«.
و  آب  شرکت  اعلام  »بنابر  افزود:  وی 
نیاز  مورد  شرب  آب  میزان  استان،  فاضلاب 
لیتر   ۳01۷ حاضر  حال  در  کرمان  شهر 
از  آن  لیتر   201۸ تنها  که  است  ثانیه  در 
در  واقع  قنات  رشته  سه  و  چاه  حلقه   105
قریه العرب  و  حسین آباد  جوپار،  دشت های 

تأمین می شود«.

این شهر  برای  ادامه داد: »هم اکنون  وی 
کمبود آب شرب حداقل به میزان ۹۹۹ لیتر 
در ثانیه وجود دارد و این شرایط با افزایش 
جمعیت از یک طرف و از بین رفتن کمیت و 
کیفیت منابع فعلی تأمین آب از سوی دیگر، 
سال به سال دشوارتر می شود؛به گونه ای که 
تا دو سال آینده این کمبود به 1500 لیتر در 
ثانیه و تا کمتر از ده سال آینده به حدود سه 
ثانیه خواهد رسید که بحرانی  لیتر در  هزار 
به مراتب شدیدتر همراه با تبعات اجتماعی 
را  بلکه کشور  استان و  فراوان گریبان مرکز 
خواهد گرفت که در صورت عدم پیش بینی و 
از دست رفتن فرصت های کنونی برای اجرای 
طرحی مناسب، مدیریت بحران به وجود آمده 

امکان پذیر نخواهد بود«.
آب  تأمین  ضرورت  در خصوص  رشیدی 
»شرکت  داد:  توضیح  کرمان  شهر  شرب 
مطالعات  سال ۷2  در  کرمان  منطقه ای  آب 
مربوط به منابع آب های سطحی حوضه های 
جنوبی استان را به عنوان تنها امکان موجود 
در میان مدت برای تأمین آب شرب شهرهای 
کرمان  شهر  نیاز  مورد  آب  از  بخشی  و  رابر 
شروع کرد و در مرحله ی شناخت با بررسی 
آب شرب  تأمین  گزینه  مختلف،  گزینه های 
در  هلیل رود  شاخه های  سر  از  کرمان  شهر 
انتخاب  برتر  گزینه  عنوان  به  را  رابر  منطقه 
و مطالعات مرحله اول طرح مذکور آغاز شد 
طرف  از  شده  تهیه  کارشناسی  گزارشات  و 
این شرکت تحویل  به  مهندس مشاور طرح 
داده شد و توسط کارشناسان دفتر فنی آب 
وزرات نیرو مورد بررسی قرار گرفت که پس 
از تدقیق و تکمیل مطالعات در کمیته ویژه 

تخصصی نیز مطرح و تصویب شد«.
مورد  آب شرب  انتقال  وی گفت: »طرح 

نیاز شهرهای رابر و کرمان تا افق 1۴25 از 
سد شهیدان امیرتیموری )صفارود(، متشکل 
به  تونل  کیلومتر،   ۷۷ طول  به  لوله  خط  از 
طول ۳۸ کیلومتر، ایستگاه پمپاژ با هد ۳20 
میلیون   ۳0 ظرفیت  به  تصفیه خانه  متر، 
به  آبرسانی  تأسیسات  و  درسال  مترمکعب 
شهر رابر )شامل تصفیه خانه، ایستگاه پمپاژ 
و خط لوله ( با پیشرفت فیزیکی حدود ۴۴ 

درصد در حال اجرا است«.
کرمان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
دست  در  طرح  تنها  طرح  »این  کرد:  اظهار 
که  است  هلیل رود  سرشاخه های  در  اجرا 
تولیدی  رواناب  حجم  کل  از  کمی  درصد 
برای  رود  هلیل  سرشاخه های  آبریز  حوضه 
کرمان  و  رابر  شهرهای  شرب  آب  تأمین 
و  اجرایی  طرح  مذکور  طرح  به جز  است. 
سرشاخه های  روی  بر  جدیدی  مطالعاتی 
هلیل رود تعریف نشده لذا تسریع در اجرای 
طرح فوق الذکر به دلیل کمبود شدید آب و 
شهرهای  شرب  آب  تأمین  عدیده  مشکلات 
اضطراری  طرح  یک  عنوان  به  مذکور 

اجتناب ناپذیر است«.
رشیدی همچنین گفت: »از همان ابتدای 
تملک  منظور  به  لازم  اقدامات  طرح،  شروع 
پرداخت  و  تملک  قابل  اعیانی  و  اراضی 
از  ناشی  آسیب دیده  اراضی  به  خسارت 
بر  نیز  تاکنون  و  شد  معمول  تونل  حفاری 
اساس مصوبات شورای تأمین و حفظ حقوق 

بیت المال استان در حال انجام است«.
وی ادامه داد: »ضمنا با توجه به صراحت 
بر  مبنی  آب  عادلانه  توزیع  قانون   ۴۴ ماده 
تأمین آب منابع آب آسیب دیده و در صورت 
عدم امکان تأمین آب، جبران خسارت وارده 
و در صورت عدم حل و فصل موضوع مراجعه 

به دادگاه صالحه، راهکار قانونی است«.
کرمان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
بخشی  تاکنون  راستا  همین  »در  کرد:  بیان 
از خسارت وارده پرداخت و مابقی خسارات 
به محض ارزیابی و تعیین توسط کارشناسان 
قانونی  روال  طی  و  دادگستری  رسمی 

پرداخت خواهد شد«.
نکته ضروری  این  ذکر  »البته  وی گفت: 
ملی  نگاه  نیرو،  وزارت  رویکرد  که  است 
تلاش  راستا  این  در  و  است  آب  مقوله  به 
مقررات  و  ضوابط  چارچوب  در  تا  می کنند 
حقوق  حفظ  و  عمومی  مصالح  رعایت  و 
منابع  پتانسیل  به  توجه  با  نیز  و  ذی نفعان 
و  تسهیم  به  نسبت  مختلف،  مناطق  آب 
تخصیص آب برای مصارف مختلف در کلیه 
زمینه  این  در  و  کند  اقدام  کشور  مناطق 
اولویت نخست تأمین آب شرب آحاد جامعه 
است. لذا تعریف و اجرای طرح مذکور نیز در 
چارچوب همین رویکرد و در راستای تأمین 
پایدار آب شرب شهرهای رابر و کرمان انجام 

پذیرفته است«. 

جهاد  سازمان  رئیس  اقتصاد:  گروه 
کشاورزی استان کرمان با بیان اینکه نگرانی 
گفت:  ندارد،  وجود  خرما  تامین  مورد  در 
امسال در  تولیدی  »از ۷5 هزار تن خرمای 
شهرستان بم، حداقل 50 هزار تن خرما در 
و  داخل  بازار  تامین  و  موجود  سردخانه ها 

صادرات آن، در حال انجام است«.
سعیدی  عباس  کرمان،  ایرنا  گزارش  به 
22 آذرماه در جریان بازدید از سردخانه های 
شهرستان بم افزود: »وضعیت سردخانه های 
شهرستان مطلوب و بسته بندی این محصول 
برای صادرات به صورت بسیار سالم، مکانیزه 

و بهداشتی در حال انجام است«.
استان  شرق  خرمای  اینکه  بیان  با  وی 
کرمان به کشورهایی مانند اندونزی، ترکیه، 
کشورهای  همچنین  و  مالزی  روسیه،  هند، 
ادامه  می شود،  صادر  آلمان  مانند  اروپایی 
کشور  داخلی  بازارهای  تامین  »برای  داد: 

مطلوب  بسیار  خرما  وضعیت  رمضان  ماه  و 
اندازه کافی در سردخانه ها  به  است و خرما 
برای  تسهیلات  وی  گفته  به  دارد«.  وجود 
یا  راه  ندازی  نیازمند  که  سردخانه هایی 

توسعه هستند در نظر گرفته خواهد شد.

وی درباره قیمت خرما در بازار نیز گفت: 
بازار  در  تقاضا  و  عرضه  تابع  خرما  »قیمت 
است و دولت نمی تواند در افزایش یا کاهش 

قیمت خرما دخل و تصرفی انجام دهد«.
استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
کرمان ادامه داد: »کشاورزان باید بهره وری را 
بالا ببرند تا هزینه ها جبران شود و برداشت 
بیش تری داشته باشند«. وی درباره آفت های 
حنایی  سوسک  »آفت  داد:  توضیح  خرما 
خرما در شرق استان کرمان خصوصا بم هنوز 
استان کرمان  و فقط در جنوب  دیده نشده 
شده  دیده  شهداد  در  محدود  صورت  به  و 
آفت  این  با  مبارزه  پیگیر  بنده  که همکاران 

هستند«.
وی افزود: »در حال ردیابی آفت سوسک 
حنایی هستیم اما کشاورزان باید دقت کافی 
داشته باشند و نهالی را که می آورند رصد و 
منطقه  وارد  آفت  این  اگر  زیرا  کنند  کنترل 

شود بسیار خسارت آفرین است«.
به گفته سعیدی آفت سوسک حنایی در 
و  می شود  پنهان  خرما  درخت  چوب  وسط 
و  سخت  بسیار  آفت  این  کنترل  و  ردیابی 
آفت  با  مبارزه  درباره  است. سعیدی  مشکل 
سال  چند  »طی  گفت:  نیز  خرما  زنجره 
با همکاری  این آفت  با  برای مبارزه  گذشته 
و  دهیاری ها  فرمانداری ها،  کشاورزی،  جهاد 
کشاورزان بهترین اقدامات انجام شده، تحت 
کنترل است و در حالت طغیانی قرار ندارد«.

 وی یادآور شد: »آفت همیشه وجود دارد 
و نمی توان گفت برای همیشه از بین خواهد 

رفت و باید تحت کنترل قرار گیرد«.
ترویج  و  آموزش  »بحث  افزود:  سعیدی 
گرفته  قرار  کشاورزی  جهاد  کار  دستور  در 
آموزش  کشاورزان  به  آفت  زندگی  و سیکل 
داده می شود. همچنین سموم مورد نیاز هم 

فراهم شده است«. 

گروه فرهنگ وهنر: مراسم رونمایی از پوستر 
نخستین جشنواره کالا و محصولات فرهنگی 
استان کرمان با حضور مدیران کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و میراث فرهنگی استان برگزار 

شد .
این جشنواره با هدف تولید، ترویج و مصرف 
نگاه  با  ایرانی  فرهنگی  محصولات  و  کالاها 
ویژه به اقوام ایرانی برگزار می شود که موضوع 
انتخاب شده  پَته  امسال در کرمان،  جشنواره 
در  ثبت نام  با  می توانند  علاقه مندان  و  است 
آثار   https://jayezehfiroozeh.ir سایت 
جشنواره  دبیرخانه  به  دی ماه   25 تا  را  خود 

ارسال کنند.
اداره کل فرهنگ  به گزارش روابط عمومی 
محمدرضا  کرمان،  استان  اسلامی  ارشاد  و 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  علیزاده، 
پوستر  از  رونمایی  مراسم  در  کرمان  استان 
نخستین جشنواره کالا و محصولات فرهنگی 
محصولات  و  کالاها  »جشنواره  گفت:  استان 
سر  پشت  را  دوره  شش  فیروزه،  فرهنگی 
گذاشته است و استان کرمان از جشنواره هفتم 
اولین جشنواره  به آن پیوسته و امروز پوستر 
رونمایی  استان  فرهنگی  محصولات  و  کالاها 

شد«.
وی ادامه داد: »جشنواره فیروزه در حوزه ی 
اسباب بازی،  فرهنگی،  محصولات  و  کالاها 
آن  و  نوشت افزار  فرهنگی،  هدایای  عروسک، 
چه که در حوزه ی مسائل و کالاهای فرهنگی 

می توان نام برد و یاد کرد را شامل می شود«.
فرهنگی  تنوع  با  »کرمان  افزود:  علیزاده 
گسترده ای که دارد قطعا در حوزه ی کالاها و 
ویژه و متنوعی  تنوع  نیز  محصولات فرهنگی 
پایتخت  گستردگی  همین  دلیل  به  و  دارد 

آن  تبع  به  و  می شود  محسوب  صنایع دستی 
ظرفیت فرهنگی بالایی نیز دارد«.

معظم  مقام  فرمایشات  به  اشاره  با  وی 
کنیم«  معرفی  را  مختلف  »کالاهای  رهبری 
دستگاه های  همه ی  تا  »می طلبد  گفت: 
فرهنگی، موسسات دولتی و غیردولتی  کمک 
ارائه ی  در  استان  که  بالایی  ظرفیت  تا  کنند 
و  معرفی  دارد  فرهنگی  محصولات  و  کالاها 
این جشنواره  و  شود  استفاده  ظرفیت  این  از 
که  اقداماتی  و  معرفی  برای  است  بستری 

می توان در این خصوص انجام داد«.
استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
امسال،  اضافه کرد: »موضوع جشنواره  کرمان 
صنایع دستی  از  یکی  که  شده  انتخاب  َپته 
آن  به  که  است  لازم  و  بوده  کرمان  اصیل 
بیشتر پرداخته شود، امیدداریم بتوانیم با این 
جشنواره در معرفی صنایع دستی استان به ویژه 

پته اصیل کرمان گام مثبتی برداریم «.
میراث فرهنگی،  مدیرکل  فعالی،  فریدون 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان نیز در 
این مراسم گفت: »باید شرایطی را فراهم کنیم 
کاربری  و  استفاده  هنرمندان  خلاقیت  از  تا 
از  اتفاق  این  برای  و  کنیم  ایجاد  را  مناسبی 

ظرفیت دانشگاه ها و مراکز خلاق بهره ببریم«.
انجام  که  هم افزایی  با  »باید  افزود:  وی 
وجود  به  فرهنگ  که  فرصتی  از  می دهیم 
ظرفیت های  نیز  فرهنگی  میراث  می آورد، 
این سطح و گستره  ببرد و  بالا  را  گردشگری 
را افزایش دهیم و آن را تنها به حوزه ی میراث 
فرهنگی و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

محدود نسازیم«.
حسین زاده، معاون فرهنگی و رسانه ای اداره 
کرمان  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل 
نیز هدف مهم از برگزاری جشنواره فیروزه را 
استفاده از کالاها و محصولات ایرانی اسلامی 
مصرف  و  ترویج  »تولید،  گفت:  و  کرد  بیان 
کالاها و محصولات فرهنگی ایرانی با نگاه ویژه 
به اقوام ایرانی، تشویق تولیدکنندگان به تولید 
فرهنگ  توسعه ی  و  ترویج  فرهنگی،  کالاهای 
حوزه ی  در  نوآوری  و  خلاقیت  کارآفرینی، 
صنایع خلاق، زمینه سازی به منظور هم افزایی 
شرکت کنندگان صنایع خلاق، مصرف کالاهای 
صنایع  فعالان  معرفی  کشور  داخل  فرهنگی 
محصولات  از  پشتیبانی  کشور،  در  خلاق 
فرهنگی در استان ها و مطرح کردن آن ها در 
سطح ملی از اهداف مهم این جشنواره است«.

دغدغه ی  کرمان  استاندار  اقتصاد:  گروه 
آب  انتقال  خصوص  در  استان  جنوب  مردم 
و  اجتماعی، چندبعدی  را مسئله ای  هلیل رود 
پیچیده ای دانست و گفت: »با توجه به همین 
تامین آب کرمان وجود  در  بحرانی که  و  امر 
دارد، در شورای راهبردی مدیران ارشد استان 
به این جمع بندی رسیدیم که برای رفع مشکل 
شهرهای شمالی کرمان، رفسنجان و انار و در 
آب  لحاظ  به  که  کوهبنان  و  زرند  بعدی  فاز 
بحرانی هستند، باید خط انتقال از خلیج فارس 

را محور قرار دهیم«.
استانداری  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
کرمان، علی زینی وند 20 آذرماه در جلسه ای 
ایثارگران،  معتمدان،  از  جمعی  حضور  با  که 
عشایر و نخبگان جنوب استان کرمان برگزار 

در  میهمانان  دغدغه های  طرح  از  پس  شد، 
مناطق  توسعه  و  کشاورزی  آب،  حوزه های 
جنوبی، با بیان اینکه این مسائل دغدغه ی ما 
نیز هست، اظهار کرد: »در حوزه ی کشاورزی 
جلسات  ساعت   100 حداقل  استان  جنوب 
نیز  تصمیماتی  و  کرده ایم  برگزار  را  متعدد 
گرفته شده است، اما باید در نظر داشت که این 
نوع مسائل زمانبر و پیچیده  بوده اما می شود 

روی آن کار کرد«.
وی با بیان اینکه نامتوازنی توسعه در همه ی 
مناطق استان، از شمال و جنوب و شرق و غرب 
وجود دارد، افزود: »در تدوین اسناد و تخصیص 
مدنظر  را  متوازن  توسعه  مسئله ی  اعتبارات 
دغدغه ی  ادامه،  در  کرمان  استاندار  دارم«. 
را  هلیل رود  خصوص  در  استان  جنوب  مردم 

پیچیده ای  و  چندبعدی  اجتماعی،  مسئله ای 
پایدار برای  دانست و اضافه کرد: »تامین آب 
که  می دانیم  خلیج فارس  از  انتقال  را  کرمان 
زمینه ی آن هم فراهم بوده و اقداماتی نیز شده 
است و امیدواریم در بازه زمانی مشخص این 

امر را محقق کنیم«.
استاندار کرمان از پیشرفت ۳0 تا ۴0 درصد 
کارهای اجرای خط انتقال آب خلیج فارس به 
کرمان خبر داد و بیان کرد: »این مسئله نیاز 
به هماهنگی و تصمیمات دولت دارد و به دلیل 
اهمیت آن در شورای امنیت کشور نیز بحث 
را مطرح کرده و برای وزیر کشور هم تشریح 

داده ام«.
سازندگی  »قرارگاه  کرد:  اظهار  وی 
خواهد  کمک  پروژه  اجرای  برای  خاتم الانبیاء 

کرد، ضمن اینکه وزارت نیرو هم پای کار بوده 
و اولویت آن ها خط لوله خلیج فارس به کرمان 

است«.
استاندار کرمان با بیان اینکه دغدغه جنوب 
استان در خصوص هلیل رود و مباحث زیست 
محیطی آن را چندین مرتبه به مقامات ارشد 
کشور گزارش داده ایم، گفت: »پیچیدگی ها و 
وزارت  و  زیست  محیط  بین  اختلاف نظرهایی 
نیرو وجود دارد و از طرفی آب پایداری هم در 
سرچشمه هلیل برای اینکه بخواهیم آب کرمان 
اولویت  لذا  ندارد،  وجود  بزنیم  گره  آن  به  را 

جدی من انتقال آب خلیج فارس است«.

مدیرعامل آب منطقه ای استان کرمان:

کم آبی در شهر کرمان شدیدتر می شود

 سعیدی، رئیس جهاد کشاورزی استان کرمان:

حداقل 50 هزار تن خرما در سردخانه های بم داریم

طی مراسمی ویژه؛

پوستر جشنواره »فیروزه« در استان رونمایی شد

خبر


